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V nedeľu sme mali 
na Slovensku 61 naka-
zených koronavírusom! 
Za týždeň to bol nárast 
asi deväť denne... Vláda 
túto  nedeľu prijala 
ďalšie tvrdé opatrenia, 
v zdravotníctve vyhlásila 
núdzový stav...
Ja osobne by som zavrela 
reštaurácie úplne, jedlo 
si každý môže priniesť 
predsa z domu. Lebo... 
V piatok trinásteho 
som totiž bola na obed 
v jednej reštaurácii, kde 
obsluhujúca čašníčka 
kýchala opakovane 
kúsok vedľa mňa. 
Bola bez rúška, bez 
rukavíc. Rada by som 
videla aj kuchárov, 
ako pracujúcemu 
obyvateľstvu pripravujú 
pokrmy. S rúškami? Odo 
dnes chodím do práce 
so šatkou na tvári (lebo 
oficiálne rúška nedostať) 
a s obedárom! Ak 
začnem kýchať, ostávam 
doma v karanténe...
Vojna s koronavírusom je 
o zodpovednosti.
  Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

regionálne noviny občanov mesta a okresu Bánovce nad Bebravou

Oslavy MDŽ 
nestihli všade, 
väčšina stretnutí 
bolo zrušených 

Dodržujte pokyny 
a chráňte seba 
a svojich blízkych 
pred ochorením!

Obec Dežerice 
je príkladom 
rozvoja a nárastu 
počtu obyvateľov

Ukončenie 
prevádzky 
zimného štadióna 
- korčuliarska 
škola pokračuje 
na jeseň

Mimoriadna situácia aj na Slovensku!
Najdôležitejšie informácie pre Bánovčanov

Zornica potrebuje každú jednu šičku

Krízový štáb mesta Bánovce nad Bebravou 
dôrazne odporúča dodržiavať nariadenia 
Ústredného krízového štábu SR a najmä vyzýva 
občanov, aby sa nezhromažďovali a obmedzili 
osobné sociálne kontakty.

Ďalšie preventívne opatrenia na zamedzenie 
šírenia koronavírusu COVID-19 v meste Bánovce 
nad Bebravou sú nasledovné:

 y úradné hodiny kancelárie prvého kontaktu 
a matriky budú od pondelka 16. marca do odvolania 
v čase od 8.00 do 11.00 h. V prípade výnimočnej 
situácie (zabezpečenie pohrebu) žiadame občanov, 
aby kontaktovali matriku na tel. čísle 0908 879 217. 
Kancelárie podliehajú zvýšenej dezinfekcii, avšak 
v záujme zachovania zdravia žiadame občanov, aby 
vybavovali len neodkladné záležitosti a vstupovali 
do priestorov chránení rúškom,

 y pre ostatné odbory mestského úradu a mestské 
kultúrne stredisko platí obmedzený režim a odpo-
rúča sa telefonická a elektronická komunikácia,

 y Mesto Bánovce nad Bebravou odkladá všetky 
správne konania od  14. marca minimálne 
na 14 dní,

 y zberný dvor je od soboty 14. marca uzatvorený 
do odvolania,

 y informačné centrum na  námestí je od  16. 
marca uzatvorené do odvolania,

 y prerušuje sa doručovanie pošty doručovateľmi 
MsÚ a terénna sociálna služba MsÚ,

 y mesto odporúča prijímateľom opatrovateľskej 
služby zvážiť jej prerušenie v  záujme ochrany 
zdravia klientov. Ak je v možnostiach rodinných 
príslušníkov zabezpečiť opateru a pomoc svojim 
príbuzným, odporúčame kontaktovať Oddelenie 
sociálnej pomoci a služieb vo veci pozastavenia 
poskytovania opatrovateľskej služby, tel. č. 038 
7629 119,

 y služba sociálneho taxíka je pozastavená,
 y po dobu uzavretia školských zariadení budú 

prímestské linky SAD Prievidza i  mestská 
hromadná doprava v Bánovciach nad Bebravou 
premávať v prázdninovom režime,

Uvedené informácie platia do  odvolania. 
Krízové štáby zasadajú priebežne podľa vývoja 
situácie, preto žiadame občanov, aby sledovali 
aktualizované informácie na  stránke mesta 
www.banovce.sk v sekcii Koronavírus – dôle-
žité informácie alebo na vývesnej tabuli pred 
budovou mestského úradu.  (Oznam MsÚ)

V  piatok trinásteho marca 
podpísal konateľ akciovej spo-
ločnosti Zornica Banko Fashion 
v  Bánovciach nad Bebravou – Igor 
Maukš zmluvy s  Ministerstvom 
vnútra Slovenskej republiky a  so 
Správou štátnych hmotných rezerve 
SR o výrobe – ušití jedného milióna 
ochranných rúšok so špeciálnym 
strieborným vláknom. Materiál 
je potvrdený Štátnym skúšobným 

úradom. Pán Maukš sa v  stredu 
11. marca stretol s kompetentnými 
na úrade vlády, kde aj so zástupcami 
ostatných slovenských firiem, ktoré 
budú šiť ochranné rúška, riešili 
podmienky zmlúv. „Prvé rúška idú 
pre lekárov a zdravotníkov. Osobne 
som trval na  tom, aby sme ako 
prvých ochraňovali novými rúškami 
tých, čo nás majú zachraňovať, aby 
sme nepomreli... Nechceme na  šití 

rúšok zarábať, chceme predovšetkým 
pomáhať riešiť situáciu ...“ povedal 
Igor Maukš pre redakciu Bánovských 
novín. Zdôraznil, že spolu s objed-
návkou štátu majú ďalšie množstvo 
objednávok zo súkromných spo-
ločností, celkom asi na  jeden a pol 
milióna kusov. Čo je podľa jeho slov 
robota minimálne na  jeden rok. 
V súčasnosti je v bánovskej Zornici 
zamestnaných asi 140 šičiek, určitá 

časť je však doma s  deťmi. Tie, čo 
robia, ostávali dlhšie a  robili aj 
v  sobotu. V  takomto nasadení plá-
nuje firma vyrábať rúška aj v nasle-
dujúcich dňoch. Ako informoval 
konateľ firmy Igor Maukš, v piatok 
rozbehli spoluprácu s tromi sloven-
skými firmami, ktoré budú šiť rúška 
od pondelka. A od pondelka sa ušité 
rúška z Bánoviec vozia do  skladov 
štátu.  Alena Borszéková
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SOM občan, mám názor... Poďakovanie učiteľom Podhoria
Vždy na  konci marca 

sa spamätám, že som znovu 
zabudol poďakovať uči-
teľom. A nielen tým svojim... 
Keďže tento rok nechcem 
zabudnúť, píšem už teraz, 
v predstihu. Aby som sa sám 
pred sebou nemusel pýriť...

Moje najväčšie poďako-
vanie patrí pánovi učiteľovi 
Štefanovi Zajacovi, ktorého 
považujem za  najdôleži-
tejšieho učiteľa v  mojom 
živote. Bol prvý a  navždy 
pre mňa zostal jednotkou. 
Hoci bol rodákom z  Hor-
ných Naštíc, telom a dušou 
sa stal Trebichavčanom 
a  výchove mladých ľudí 
v  tejto obci zasvätil celý 
aktívny život. Veď učil ešte 
mojich rodičov a stihol ešte 
aj mňa. Keď navštívim 
Trenčianske Teplice, nevy-

nechám ani cintorín, kde 
sú aj so svojou manželkou 
pochovaní. Pri ich hrobe 
sa zamýšľam nad časmi 
svojho detstva... Jeho sme 
oslovovali súdruh riaditeľ, 
manželku pani správcová. 
Prečo? Neviem. Veď bola 
doba tvrdého socializmu. 
V  jednej miestnosti nás 
pán učiteľ Zajac učil päť 
ročníkov. A stíhal aj zvládol 
všetko. Okrem toho, čo 
predpisovali školské osnovy, 
nás naučil jesť príborom, 
prišívať gombíky, sadiť aj 
okopávať na  záhradke, aj 
základy včelárstva... Ale aj 
nácvik divadelných hier, 
scénok pri rôznych oslavách, 
tančeky v  krojoch či spevy 
na MDD a MDŽ boli úplnou 
samozrejmosťou. Keď bol 
žiak šikovný, už v  tretej 

triede mal „šajn“ aj o pia-
tackom učive... Pán učiteľ sa 
však snažil niečo „vykresať“ 
z každého. A treba povedať, 
že sa mu to darilo. Veľkú 
poklonu mu zložil jeden 
môj veľmi úspešný kamarát: 
„Ty vždy chváliš toho vášho 
učiteľa Zajaca. A  musím 
priznať, že si mal pravdu. 
Keď sa stretnem s ľuďmi, tu 
v Trebichave, vôbec neviem, 
či sú domáci, chatári alebo 
len na  návšteve, no už 
po krátkom rozhovore viem 
s  istotou povedať, či prešli 
jeho rukami...“ 

Na snahu pána učiteľa 
Zajaca, ale aj učiteľov Hlbo-
čana v  Šípkove, Kalinaya 
v Čiernej Lehote a ďalších, 
sa snažili nadviazať učitelia 
novopostavenej školy v Sla-
tine nad Bebravou. Bola 

pýchou celého Podhoria. 
Myslím si, že to poviem 
za  väčšinu z  nás, ktorí 
sme do  takých obrovských 
priestorov prišli prvý raz 
v septembri v roku 1967, že 
nič také sme dovtedy nevi-
deli. Dnes sa už nad tým 
všetci iba pousmejeme...

Pán  Z aja c  j e  u ž 
v  „učiteľskom“ nebíčku. 
Po  ňom aj riaditeľ Milan 
Hečko, zástupca Anton 
Tomášik, ale aj učitelia 
Chyla, Gavenda a  žiaľ, 
už aj môj bývalý triedny 
Jarko Daniška. Ale mnohí 
z vtedajšej začínajúcej uči-
teľskej generácie z Podhoria 
sú ešte, chvalabohu, medzi 
nami. S vďakou spomeniem 
učiteľov Zajacovú, Motusa, 
Bohúnovú, Antalovú – 
Vedejovú, Golisovcov... 

Viem, že aj jedna facka 
od  učiteľa v  správnom 
čase urobí niekedy oveľa 
viac ako čítanie dvoch 
kapitol z  Veľkej didak-
tiky od  Komenského, 
či návšteva u  školského 
psychológa. My sme však 
na takéto „výchovné“ boli 
zvyknutí. Koniec koncov, 
nebolo ti iné ani doma. Bol 
som „šinter“ a keby ma otec 
„nevychovával“ aspoň dva-
krát do týždňa, bol by som 
býval smutný z toho, že ma 
nemá rád a  nezáleží mu 
na  mojej výchove... A  čo 
sa týka učiteľov, mal som 
šťastie na  spravodlivých. 
Rovnako sa ušlo mne, ako 
aj synovi súdruha predsedu 
miestneho Jednotného rol-
níckeho družstva - JRD, aj 
synovi súdruha predsedu 

MNV, aj synovi robotníka 
z bánovskej Preglejky...

Verím, že s  mojím 
poďakovaním učiteľom 
z  Podhoria bude súhlasiť 
drvivá väčšina mojej gene-
rácie šesťdesiatnikov, ktorá 
ich zažila. Ďakujeme vám, 
že ste nás okrem učebného 
plánu naučili spolupat-
ričnosti, spravodlivosti, 
zodpovednosti za  svoje 
konanie i  hrdosti na  náš 
kraj. Určite to nebolo 
ľahké. Ale ak sa povolanie 
stane poslaním, môže sa to 
podariť. Želám aj všetkým 
súčasným učiteľom, aby 
zažil i  tento „prerod“ 
z povolania na poslanie. Aj 
to, aby spoločnosť k  také-
muto malému zázraku 
vytvor i la podmienky. 

Milan Adamík

Najmenšie obce Bánov-
ského okresu vymierajú 
a  s  neustálym poklesom 
počtu obyvateľov sa borí 
aj samotné okresné mesto. 
Sú však obce, kde naopak 
počet obyvateľov rastie. 
Vsadili na  rozširovanie 
výstavby rodinných domov 
alebo na výstavbu nájom-
ných by tov. Žiariv ým 
príklad rozvoja je obec 
Dežerice.Za  päť rokov 
zaznamenala nárast zo 752 
obyvateľov na  1005. Viac 
sme sa dozvedeli v  roz-
hovore so starostom obce 
Ladislavom Chudobom.

y Aký bol nárast obyvateľ-
stva za posledné roky? 

Počet obyvateľov k  31. 
decembru 2014 bol 752, 
koncom roka 2015 osemsto, 
v  ďalších rokoch 871,  912, 
951 a  k 31. decembru minu-
lého roka sme mali 1005 
obyvateľov.
y Nárast je spôsobený najmä 
súkromnou výstavbou rodin-
ných domov, resp. aj jednej 
súkromnej bytovky. Čo všetko 
musela obec zabezpečiť, aby 

sa takýto rozvoj IBV mohol 
dosiahnuť?

Obec má v ýhod nú 
polohu v  rámci okresu 
na  t rase Bánovce nad 

Bebravou - Trenčín - Tren-
čianske Teplice. Nebývalý 
záujem o  IBV nastal až 
po  vypracovaní Územného 
plánu obce. Obec okrem 
iného pr ispieva najmä 
pružným vybavovaním sta-
vebných konaní, ktoré nám 
odborne zabezpečuje mesto 
Bánovce nad Bebravou, kto-
rému za to patrí „palec hore“.  
y S  nárastom obyvateľstva 
súvisí aj záťaž pre vedenie 
obce samotné, ale aj nutné 

rozširovanie služieb, naprí-
klad aj kapacít materskej 
školy... Čo všetko najdô-
ležitejšie musela obec ešte 
zabezpečovať?

Obec in ic iova la aj 
stavbu novej predajne COOP 
Jednota, postupne pribúda 
kaderníctvo, masážny salón. 
Prioritou však bola   prí-
stavba a prestavba priestorov 
materskej školy (na  foto), 
kde obec z rezervného fondu 
- z ušetrených prostriedkov 
minulých rokov - zvýšila 
kapacitu materskej školy 
o  sto percent. Výška dote-
rajších investícií bola 150 
tisíc eur. V súčasnosti doťa-
hujeme všetko potrebné pre 
vybudovanie viacúčelového 
ihriska. 

y Plánuje obec aj výstavbu 
nájomných obecných bytov, 
najmä pre mladé rodiny? 

Územný plán počíta 
aj s  výstavbou nájomných 
bytov v lokalite Predné lúky, 
avšak uprednostňujeme 
vstup súkromného sektoru, 
ktorý by byty vybudoval 
a  prenajímal. Nájomné 
obecné byty zatiaľ v  obci 
nemáme, no registrujeme 
zvýšený záujem o takýto typ 
bývania. 
y Aké sú vízie ďalšieho 
nárastu počtu obyvateľstva? 
Máte aj nejaký odhad 
na  maximálny počet, ktorý 
dokáže obec „utiahnuť“?

Vízia vedenia obce 
je, aby sa využilo územie 
určené v  Územnom pláne 
obce a ukončilo sa rozširo-
vanie obce. Nechceme sa stať 
satelitom mesta, ale chceme 
obec ako živý organizmus 
so všetkým, čo k vidieckemu 
rázu obce patrí. S využitím 
možností, ktoré ponúka 
Územný plán obce, by sa 
počet oby vateľov mohol 
ustáliť v  horizonte piatich 
rokov približne na  1500 
obyvateľov.

  Alena Borszéková

Rozhovor so starostom Ladislavom Chudobom
Dežerice sú príkladom rozvoja Pravidelná rubrika Mozaika regiónu bude 

patriť krátkym správam alebo pozvánkam do pia-
tich riadkov. Prispievať môže - meilom na noviny@
kulturabn.sk – ktokoľvek: obce, spoločenské 
organizácie, občianske združenia i športové kluby 
v Bánovskom okrese. Alebo volajte priamo šéfre-
daktorke Alene Borszékovej na 0948 602 422.

Kšinná: Chovateľská prehliadka trofejí 
v Kšinnej je ZRUŠENÁ! Vzhl‘adom na stav a vývoj 
šírenia ochorenia koronavírusu, na základe vyda-
ných opatrení Krízového štábu SR, na  základe 
verejnej vyhlášky rozhodnutia Úradu verejného 
zdravotníctva SR ako i na základe uznesenia pred-
stavenstva Obvodnej poľovníckej komory Bánovce 
nad Bebravou sa ruší organizovanie a usporiadanie 
chovateľskej prehliadky trofejí v  Kšinnej a  s  tým 
súvisiaci harmonogram zberu trofejí a hodnotenie 
trofejí na  neurčito. Žiadame zástupcov PZ a  PS, 
aby informovali všetkých svojich členov. V prípade 
priaznivej situácie sa termín po dohode s PZ Kšinná 
zverejní.  (OPK Bánovce nad Bebravou)

Pre všetky obce: Od 15. marca 2018 nadobudol 
účinnosť zákon č. 51/2018 Z. z., ktorým sa mení 
a  dopĺňa zákon č. 364/2004 Z. z. o  vodách a  č. 
372/1990 Zb. o priestupkoch. Podľa tejto zmeny ten, 
kto akumuluje odpadové vody v žumpe, je povinný 
zabezpečovať ich zneškodňovanie odvozom do čis-
tiarne odpadových vôd. Od  15. septembra 2020
bude môcť obec alebo orgán štátnej vodnej správy 
kontrolovať doklady o odvoze odpadových vôd zo 
žúmp dva roky dozadu. Teda od 15. septembra 2018 
sú občania povinní odkladať tieto doklady o odvo-
zoch a osoby, ktoré vyvážajú odpadové vody zo žúmp 
musia im takýto doklad vydať v rozsahu ako je uve-
dené v zákone, t.j. meno, priezvisko a adresu toho, 
komu bol odvoz odpadových vôd vykonaný, dátum 
odvozu, miesto umiestnenia žumpy, množstvo 
vyvezených odpadových vôd, názov osoby, ktorá 
odvoz odpadových vôd vykonala a adresu čistiarne 
odpadových vôd. Každý vlastník nehnuteľnosti, 
ktorá je napojená na žumpu, je povinný zabezpečiť 
na vlastné náklady vývoz a zneškodňovanie splaš-
kových a odpadových vôd zo žúmp prostredníctvom 
oprávnenej spoločnosti alebo osoby, ktorá má opráv-
nenie na likvidáciu.

Horné Naštice: Turisti z  Horných Naštíc vás 
pozývajú 25. apríla na Lučanskú Malú Fatru, 8. až 
13. apríla k Delte Dunaja do Rumunska a Moldavska, 
25. apríla na Lučanskú Fatru, 2. a 5. júla k Balatónu... 
Viac na FB Turisti obce Horné Naštice. (r)

MOZAIKA regiónu
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Opatrenia Ústredného krízového štábu 
k mimoriadnej situácii na území SR

Písomné informácie seniorom od SČK

Z nedeľného zasadnutia vlády
Vláda SR na  svojom mimo-

riadnom zasadnutí v  nedeľu 15. 
marca 2020 schválila ďalšie dôležité 
opatrenia na  zabránenie šírenia 
nového koronavírusu spôsobujúceho 
ochorenie COVID-19. Núdzový stav je 
od 16.03.2020 od 6.00 h vyhlásený vo 
viacerých nemocniciach. „Vyhlásenie 
núdzového stavu vo viacerých nemoc-
niciach je preventívnym krokom. 
V tejto situácii potrebujeme mať prá-
vomoc presúvať zdravotnícky personál, 
materiál či techniku z  nemocnice 
do nemocnice s  cieľom zabezpečenia 
čo najlepšej zdravotnej starostlivosti,“ 
povedal Peter Pellegrini, predseda 
vlády SR poverený riadením Minis-
terstva zdravotníctva SR. (V  Tren-
čianskom kraji je núdzový stav len vo 
Fakultnej nemocnici v Trenčíne.) Vo 

všetkých nemocniciach, nielen v štát-
nych, sa zároveň nariaďuje obmedziť 
plánované zákrok.

Ďalšie dôležité opatrenia prijal 
na základe nariadenia vlády SR aj Úrad 
verejného zdravotníctva SR. S  účin-
nosťou od 16. marca 2020 od 6.00 h sa 
na obdobie 14 dní zakazuje maloob-
chodný predaj a predaj služieb v pre-
vádzkach okrem: predajní potravín, 
lekární a  predajní zdravotníckych 
pomôcok, drogérií, pohonných hmôt 
a palív, novinových stánkov, predajní 
krmív a ďalších potrieb pre zvieratá  - 
vrátane veterinárnych ambulancií, 
prevádzok telekomunikačných operá-
torov, prevádzok verejného stravovania 
a  stánkov s  rýchlym občerstvením, 
prevádzok poštových, bankových 
a  poisťovacích služieb, prevádzok 

internetových obchodov (eshopov) 
a donáškových služieb.

S  účinnosťou od  16. marca 2020 
od 6.00 h na obdobie 14 dní sa zároveň 
zakazuje prítomnosť verejnosti 
v prevádzkach verejného stravovania 
a stánkoch s rýchlym občerstvením. 
Tento zákaz sa nevzťahuje na  predaj 
mimo prevádzku stravovacích služieb 
(napríklad prevádzky rýchleho občer-
stvenia s  výdajným okienkom alebo 
predaj pokrmov so sebou bez vstupu 
do prevádzky).  

Zároveň všetkým osobám, ktoré 
sa od 16. marca 2020 od 6.00 h sku-
pinovo vracajú z postihnutých oblastí 
zo zahraničia, sa nariaďuje izolácia 
v  zariadeniach určených Minister-
stvom vnútra SR, a to na dobu 14 dní.

(ÚVZ SR, 15.3.2020)

Z dôvodu vzniku ohro-
zenia verejného zdravia 
a  nev yhnutnosti prijať 
opatrenia podľa zákona 
o  civilnej ochrane obyva-
teľstva, vláda Slovenskej 
republiky vyhlásila 11. 
marca 2020 mimoriadnu 
situáciu na území Sloven-
skej republiky. Ústredný 
krízový štáb SR prijal 12. 
marca 2020 nasledovné 
opatrenia v  súvislosti 
s ochorením COVID-19:
y povinná 14 - dňová 
karanténa od  13.03. 2020 
od 7.00 h až do odvolania 
pre ľudí s  trvalým alebo 
prechodným pobytom v SR 
žijúcim na území SR nad 90 
dní alebo zamestnaným, 
ktorí sa vrátia zo zahra-
ničia, vrátane osôb žijúcich 
v  spoločnej domácnosti. 
Za  jej nedodržanie hrozí 
sankcia vo výške 1659 eur.
Opatrenie sa nevzťahuje 
na: vodičov nákladnej 
dopravy, ktorí vstupujú 

na územie Slovenskej repub-
liky za  účelom prepravy, 
nakladania a  vykladania 
tovaru, vodičov a  posádky 
d oprav ne j  z dravotne j 
služby, ktorí vykonávajú 
transport pacienta, pilotov 
dopravných lietadiel, ktorí 
neopustia palubu lietadla 
s výnimkou vykonania pred-
letovej a  medziletovej prí-
pravy, pri tranzitoch alebo 
spiatočných letov, posádku 
v lodnej nákladnej doprave, 
ktorí vstupujú na  územie 
S l o ve n s k e j  r e p u b l i k y 
za účelom prepravy, nakla-
dania a vykladania tovaru, 
rušňovodičov a strojvodcov 
v  železničnej nákladnej 
doprave, ktorí vstupujú 
na územie Slovenskej repub-
liky za  účelom prepravy, 
nakladania a  vykladania 
tovaru.
y zat vorenie všetk ých 
troch medzinárodných 
letísk, obmedzenie medzi-
národnej a  vnútroštátnej 

vlakovej i  autobusovej 
prepravy, dopravné obme-
dzenia sa netýkajú dovozu 
a zásobovania,
y od 16.3.2020 zatvorenie 
všetkých predškolských 
a  školských zariadení, 
centier voľného času či 
iných organizovaných 
voľnočasov ých aktivít 
pre deti - posun maturít, 
odporúčaný posun prijí-
macích skúšok na  vysoké 
školy,
y od  piatka 13.3.2020 sa 
na  veľ kých hraničných 
priechodoch zavádzajú 
kontroly  s   tým , že 
na  územie SR budú mať 
povolený vstup len osoby, 
ktoré sa preukážu ofi ciálnou 
formou pobytu – trvalým, 
prechodným, atď. a platným 
cestovným dokladom,
y od 13.3.2020 - zatvorenie 
barov, voľnočasov ých 
zariadení a  priestorov
( lyž iarskych s t redí sk , 
wellness centier, zábav-

ných parkov, aquaparkov, 
diskoték, fitness centier, 
kúpeľov),
y obmedzená prevádzka 
obchodných centier
y obmedzenie úradných 
hodín klientskych centier, 
okresných úradov, 
y obmedzenie fungovania 
Sociálnej poisťovne,
y naďalej platí zákaz 
návštev v  nemocniciach 
a  u  všetkých verejných 
a  neverejných poskytova-
teľoch sociálnych služieb.

Naďalej platí zákaz 
organizovania hromadných 
podujatí športovej, kul-
túrnej, spoločenskej či inej 
povahy. Hotely a  reštau-
rác ie  budú ot vorené . 
Opatrenia sú významným 
a  dôležitým nástrojom 
na  zamedzenie šírenia 
ochoren ia COV I D -19 
v  SR. Informácie budú 
priebežne aktualizované. 

ÚVZ SR, 13.3.2020

Spolu pomôžeme – je 
ústredné motto, ktoré má 
Slovenský Červený kríž 
na  svojej hlavnej interne-
tovej stránke. Pomáhať 
ľuďom je aj celoživotným 
cieľom bánovského Miest-
neho spolku SČK. Jeho 
členky výboru nechceli 
„sedieť so za ložený mi 
rukami“ a  rozhodli sa 
pomáhať ihneď, ako boli 
v  meste prijaté pokyny 
na zabránenie šírenia koro-
navírusu. Po  porade s  pri-
mátorkou mesta Rudolfou 
Novotnou sa seniorky – 

„červenokrižiarky“ v stredu 
ráno rozhodli rozdávať 
informačné letáky o  koro-
navíruse a  opatreniach 
proti jeho šíreniu všetkým 
dôchodcom, ktorých stretli 
pred obchodnými centrami 
či na námestí. „Mladí ľudia 
i  tí v  produktívnom veku 
si nájdu veľa informácií 
o koronavíruse na internete. 
Ale starí ľudia väčšinou 
internet nemajú a  to, čo 
počujú z mestského rozhlasu 
či televízie zabúdajú. Tak 
sme im chceli informácie 
poskytnúť písomne, na letá-

koch, ktoré nám dalo vytlačiť 
mesto. A chceli sme to urobiť 
čo najskôr,“ informuje Marta 

Čapla nová ,  d l horočná 
podpredsedníčka MS SČK 
v Bánovciach nad Bebravou, 
o  podstate rýchlej pomoci 
SČK. Písomné informácie 
o  koronavíruse sa dostali 
k  ďalším seniorom aj cez 
opatrovateľky, členky SČK. 
Táto aktivita členiek výboru 
SČK stála predovšetkým 
na dobrovoľnosti. Vyhýbali 
sa priamemu kontaktu 
s  oslovenými seniormi 
a  informačné letáky roz-
dávali len a  len vonku, nie 
v uzavretých priestoroch. 
Text a foto: Alena Borszéková 

Nový formulár na ošetrovné
V  záujme obmedzenia 

o s o b n é h o  k o n t a k t u 
u  pediatrov a  návštev vo 
svojich pobočkách Sociálna 
poisťovňa zaviedla (od 10.3.) 
z j e d no du š e ný  s p ô s o b 
podania žiadosti o  ošet-
rovné v  súvislosti s  koro-
navírusom a  následným 
uzatvorením školských 
zariadení. Netreba chodiť 
k  lekárovi, netreba chodiť 
do pobočky Sociálnej pois-
ťovne (SP). Postup je nasle-
dovný: Žiadosť si možno 
uplatniť prostredníctvom 
telefonického kontaktu 
na  pr ís lušnú pobočku 
(bude spísaná ústna žiadosť 
s  pracovníkom SP) alebo 
prostredníctvom nového 
formu lára na  webovej 
stránke  www.socpoist.sk/
Žiadosť o  ošetrovné pre 
koronavírus. Formulár 
treba vyplniť a  obratom 
e-mailom alebo v  tlačenej 
podobe poštou, či vhodením 
do schránky na pobočke pri 
vstupe - poslať do pobočky. 
Ak ide o  zamestnanca, 
žiadosť posiela do pobočky 
podľa sídla zamestnávateľa, 

SZČO a dobrovoľne poistení 
do pobočky podľa trvalého 
bydliska. SP si následne 
overí, že školské zariadenie 
konkrétneho dieťaťa do 10 
rokov veku je uzavreté 
a  začne konanie o  ošet-
rovné. Rozhodnutie o dávke 
bude zaslané žiadateľovi 
poštou. Pri deťoch vo veku 
nad 10 rokov je potrebné, 
aby na  základe telefonic-
kého kontaktu žiadosť 
o ošetrovné potvrdil aj prí-
slušný pediater a  následne 
ju poslal do  pobočky SP. 
Tá bude spolu s telefonicky 
podanou žiadosťou alebo 
v y pl nený m uvedený m 
formulárom (poslaným 
e-mailom, poštou alebo 
vhodením do schránky pri 
vstupe do  pobočky v  tla-
čenej podobe) podnetom 
na začatie konania o dávku 
ošetrovné. Pri posudzo-
vaní žiadosti o  ošetrovné 
pobočk a presk ú ma aj 
splnenie ďalších zákonných 
podmienok na  priznanie 
dávky, najmä existenciou 
nemocenského poistenia. 

Sociálna poisťovňa

Okresný úrad od 8. 00 do 11.00
Okresný úrad Bánovce 

nad Bebravou oznamuje 
občanom a  širokej verej-
nosti, že počas mimo-
riadnej situácie budú 
od  pondelka 16. marca 
2020 úradné hodiny pre 
verejnosť v  pondelok až 
v piatok od 8.00 do 11.00 
h. V ostatnom čase bude 
budova okresného úradu 
u z at vore n á .  Sú č a s ne 

OÚ v y z ý va obč a nov, 
aby uprednostnili pred 
o s o b n ý m  p o d a n í m 
podanie poštou a lebo 
e l e k t r o n i c k y  a   a b y 
na  podávanie informácií 
využili telefonický kontakt 
a budovu úradu navštevo-
vali len v  nevyhnutných 
prípadoch a zvážili, či ich 
prípadné podanie neznesie 
odklad.  (oú)

Obmedzenia na ÚPSVaR
Úrad práce, sociálnych 

vecí a  rodiny Partizánske, 
vrátane pracoviska v Bánov-
ciach nad Bebravou, prijal 
od 11. marca 2020 do odvo-
lania opatrenia, cieľom 
ktorých je predísť šíreniu 
infekčných ochorení. Žiada 
klientov, aby dôkladne zvážili 
osobnú návštevu úradu 
a na komunikáciu využívali 

email, telefonický kontakt 
a poštové služby. Ak sa klient 
rozhodne doručiť písomné 
doklady osobne, úrad ich 
preberie v priestoroch poda-
teľne vo vchode do  úradu. 
Od pondelka 16. marca budú 
úradné hodiny na ÚPSVaR 
len od 8.00 do 11.00 h. Viac 
informácií na  www.upsvr.
gov.sk.  (Zdroj: ÚPSVaR SR)

Linky na hygienikov
Verejnosť má množstvo 

otázok ohľadom koronaví-
rusu, hygienici posilnili call 
centrá na svojich regionál-
nych úradoch verejného 
zdravotníctva. V  činnosti 
je aktuálne 36 telefonických 
liniek. Doteraz fungovalo 
9 (ÚVZ SR a  8 krajských 
RÚVZ v SR). Pribudlo tak 
ďalších 27 kontaktných 
bodov. Nepretržitú činnosť 
majú nasledovné telefónne 
linky Úradu verejného zdra-
votníctva a  regionálnych 

úradov verejného zdra-
votníctva: Úrad verejného 
zdravotníctva Slovenskej 
republiky – 0917  222  682, 
novykoronavirus@uvzsr.
sk ,  Reg ioná l ny ú r ad 
verejného zdravotníctva 
so sídlom v  Trenčíne – 
0911 763 203, tn.covid19@
uvzsr.sk. Nepretržite je 
k  dispozícii verejnosti aj 
Národné centrum zdra-
votníck ych informáci í 
– 0800 221 234. 

(Zdroj: MZ SR)
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Knižnica ostáva naďalej zavretá
V rámci Týždňa sloven-

ských knižníc sa 4.  marca 
uskutočnil v Mestskej kniž-
nici Ľ. Štúra v  Bánovciach 
nad Bebravou Deň otvo-
rených dverí. Do  knižnice 
zavíta lo mnoho nov ých 
čitateľov, ktorí sa v tento deň 
bezplatne zaregistrovali. Pre 
deti boli pripravené hádanky 
z klobúka a prezreli si vyno-
vené priestory knižnice, 
k tor ých rekonšt r u kciu 
podporil z verejných zdrojov 
Fond na  podporu umenia. 
Z  t ýchto prost r ied kov 
sa do  oddelenia náučnej 
literatúry nakúpili nové 
regále a mesto zafi nancovalo 
výmenu podlahovej krytiny. 

V spoločenskej miestnosti si 
deti pozreli výstavu detí MŠ 
Svet malého škôlkara, ktorá 
aktuálne prebieha. Zavítali 
k nám aj deti zo Základnej 
školy internátnej pre žiakov 
s narušenou komunikačnou 
schopnosťou Brezolupy 
a žiaci bánovských škôl...

Na  základe preventív-
nych opatrení v našom meste 
v súvislosti s koronavírusom 
bola mestská knižnica celý 
uplynulý týždeň zavretá. 
Nakoľ ko vláda vyhlásila 
mimoriadnu situácia bude 
knižnica zavretá aj v  nes-
ledujúce dni. Plánované 
akcie na  tieto dni sa rušia 
alebo prekladajú na neskôr. 

O ďalších krokoch budeme 
informovať prostredníctvom 
facebooku a webového sídla. 

(MsK)

Poďakovanie učiteľom...
Chcela by som týmto 

mojím príspevkom reagovať 
na článok Krajské ocenenie 
pre učiteľ ky gymnázia... 
uverejnený v  Bánovských 
novinách 9. marca. 

V  mene celej našej 
rodiny by som sa chcela poďa-
kovať oceneným učiteľkám 
M. Filovej a A. Dúckej za ich 
krásnu a zanietenú prácu pri 
vedení študentov Gymnázia 
J. Jesenského, ktorí sa zapojili 
do Medzinárodnej ceny voj-
vodu z Edinburghu - DofE. 
Jedným z týchto študentov je 

aj náš syn Jakub, z ktorého 
sa za pomoci tohto projektu 
stal zanietený športovec 
a človek, ktorý dokáže prijať 
a  akceptovať vo svojom 
živote aj ľudí s  duševným 
a  telesným postihnutím. 
Spomínané pani učiteľky 
odvádzajú naozaj perfektnú 
prácu hodnú oslovenia PÁN 
UČITEĽ, často na úkor svojho 
voľného času ako nadprácu 
a  iba za  prosté Ďakujem. 
Kiežby bolo v našom regióne 
viac takýchto oduševnených 
pedagógov.  Jana Filová

Deň vedy a techniky na SOŠ strojníckej
Začiatkom marca sa usku-
točnil na  Strednej odbornej 
škole strojníckej v  Bánov-
ciach nad Bebravou Deň 
vedy a  techniky, kde škola 
prezentovala všetky študij-
né a  učebné odbory, ktoré 
v  budúcom školskom roku 
otvára. Ide o študijné odbory 

– strojárstvo, mechatronika, 
technické lýceum, mechanik 
elektronik, programátor ob-
rábacích a  zváracích strojov 
a zariadení, procesný technik 
odevnej výroby, mechanik 
nastavovač mechanik počíta-
čových sietí, a učebné odbo-
ry – hostinský, autoopravár 

– mechanik. Jednotlivé firmy 
zapojené v  duálnom vzdelá-
vaní poskytli informácie žia-
kom a  rodičom, ktorí majú 
záujem o duálne vzdelávanie. 
Žiak môže praktické vyučo-
vanie absolvovať priamo vo 
firme, alebo na  pracovisku 
v škole za podpory firmy. Ďa-

lej sa odprezentovali viaceré 
vysoké školy, ktoré ponúkajú 
možnosť pokračovania v štú-
diu žiakov na  vysokej škole. 
Všetkým zúčastneným ďa-
kujeme za  spoluprácu a  na-
koľko akcia mala priaznivý 
ohlas, budeme ju opakovať aj 
v budúcnosti.  (sošs)

Hudobné skupiny 
pre Bánovských chlpáčov

Siedmeho marca sa 
v  klube Black & White 
konal koncert mladých 
začínajúcich skupín - Dáša 
Fon Fľaša, KotúČe DM, 
Výstraha, No Pardon . 
Výťažok z  celej akcie bol 
darovaný Občianskemu 
združeniu Bánovskí chlpáči 
a  ich zverencom, ktorí boli 
krutými ľuďmi odhodení, 
často aj pri popolnice ako 
obyčajný odpad. Lukáš 
Baláž, člen skupiny No 
Pardon na  margo akcie 
uviedol: „Poďme spolu 
pomôcť tým, na  ktorých 
sa často zabúda. Sú necelé 
tri mesiace po  Vianociach 
a útulok je plný „nevhodných 
darčekov‘‘ pre rozmaznane 
deti, či psíkov - skvelého 
príjmu množiteľov, kde im 
už ich psík neprodukuje zisk, 
a  tých týraných a  nechutne 
vyhodených psíkov niekde pri 

ceste, v lese či odobratých zo 
zlých rúk majiteľa.“ Na akcii 
sa celkovo vybralo 430 eur. 
Janka Porubská zo združenia 
potvrdila, že za vyzbierané 
peniaze chlapci zo skupiny 
No Pardon objednali čítačku 
mikročipov a  odchytovú 
klietku. Akcia bola úžasná, 
chceme z  nej urobiť kaž-
doročnú tradíciu. Veľké 
ďakujem všetkým kapelám, 
ktoré na koncerte vystúpili, 
hlavne však skupine No 
Pardon, ktorá bola akýmsi 
krstným otcom celej akcie, 
ako aj Marošovi Buchelovi 
za  super ozvučenie. Kto 
bude chcieť, môže prispieť 
na  chod občia nskeho 
združenia na  ich účet SK 
88650 0000 0000 0205 6985 
alebo zaplatiť priamo jednu 
z  mnohých faktúr. Vopred 
ďakujeme. 

 OZ Bánovskí chlpáči

Talentované minihviezdičky z Primulky
Rok sa s  rokom zišiel 

a  náš čas nadišiel. Čas 
rozdávania radosti, veselosti 
a  smiechu v  podobe básní 
a piesní z úst dieťaťa. Piateho 
marca sa u nás, v Materskej 
škole Primulka na  Hollého 
ulici konalo celoškolské kolo 
súťaže v  prednese poézie 
a  v  speve ľudových alebo 
detských piesní s tradičným 
názvom Minihviezdička. Aj 
tie najmladšie dvojročné deti 
až po predškolákov sa snažili 
predviesť nám, dospelým 
svoje umenie, vychádzajúce 

zo srdiečka podporené 
možno dávkou entuziazmu 
a  talentu. U  nás, v  MŠ sa 
vďakou, potleskom a srdeč-
nosťou nikdy nešetrí, preto 
boli všetky zúčastnené deti 
odmenené a  víťazi v  oboch 
kategóriách odporúčaní 
na reprezentáciu do pripra-
vovaného okresného kola 
Zlatý slávik a Poviem ti bás-
ničku. Niet krajšej radosti 
ako tej, ktorá na  vás hľadí 
z očí dieťaťa... 

 Miriam Pomothyová 
 a kolektív MŠ Primulka 

SOM občan, mám názor... 
Bojuj proti panike humorom a dobrou náladou

V marci sme plánovali pre rodičov 
s deťmi viaceré aktivity - veľkonočné 
tvorivé dielne, pravidelnú aktívnu 
herňu, tanečnú zábavu, súťaž v kres-
lení a nakoniec toto... Zasadal krízový 
štáb a koniec verejným akciám. Ľudia 
nadávajú, ako organizátori, tak 
návštevníci. Ja osobne, priznávam 
bez mučenia... tiež som najskôr 
nadávala, že „Veď načo to takto skoro, 
keď nemáme zatiaľ ani jeden prípad 
potvrdený v  celom Trenčianskom 
kraji...“ a  tak podobne, ako odbor-

níčka na verejné zdravie s 30-ročnou 
praxou... Ale večer, keď som šla písať 
tento článok, som si uvedomila dve 
veci: 1. Keby som ja na  ich mieste 
(členov krízového štábu), nebolo by 
mi všetko jedno a moje rozhodnutie by 
bolo také isté. 2. Dnes som veľmi rada, 
že sme na  Slovensku prijali všetky 
preventívne opatrenia od rušenia akcií 
po  zatváranie škôl a  škôlok. Skvelé 
akcie sa dajú organizovať aj bez verej-
ných zhromaždení. Aktívne Nátury 
v  spolupráci s  MsKS si pre všetkých 

pripravili skvelú výzvu: „Bojuj proti 
panike budovaním imunity, humorom 
a dobrou náladou.“ Ak máte nejakú 
zábavnú príhodu, fotku, video alebo 
nápad, ako ste doma s  deťmi trávili 
spoločné chvíle, ktoré sa vám podarili 
zachytiť, môžete ich poslať na  mail 
msks.banovce@gmail.com a na  face-
book MsKS alebo Aktívnych Nátur. 
Postupne ich budeme uverejňovať. 
Možno práve vaše kreatívne nápady, 
či zábavné fotky niekoho inšpirujú, či 
rozveselia. Lenka Karasová

No Pardon je mladá začínajúca skupina, na foto zľava 
basák Lukáš Baláž, bubeník Stanislav Šiko, spevák 
a gitarista Adam Kardoš a gitarista Šimon Hodál 

Kluby dôchodcov
uzavreté do odvolania

Výročná členská schôdza klubu dôchodcov Bánov-
ciach nad Bebravou, ktorá sa mala konať 25.marca 2020 
v stredu o 14.00 h v Mestskom kultúrnom stredisku sa 
ruší z dôvodu preventívnych opatrení na zamedzenie 
šírenia koronavírusu. Taktiež budú všetky Kluby 
dôchodcov v meste a prímestských častiach až do odvo-
lania zatvorené.  (Oznam MsÚ)
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V  súvislosti s  obmedzeniami spoločenských 
aktivít v  našom meste bude rubrika Kam v  meste 
tento týždeň smutne prázdna. Napriek tomu, 
organizátori podujatí, ktoré sa mali uskutočniť 
od 16. do 22. marca, plánované podujatia odkladajú 
na zatiaľ neurčený termín, takže sa nemusíte obávať, 
že by ste o niečo prišli. Zatiaľ nie je isté, či bude zákaz 
usporadúvania verejných podujatí predĺžený aj po 23. 
marci 2020, kedy má zákaz podľa rozhodnutia Úradu 
verejného zdravotníctva skončiť. Situáciu sledujeme, 
o jednotlivých aktivitách budú ich organizátori včas 
informovať prostredníctvom webu, FB a bánovských 
médií. Zuzana Janáčová, riaditeľka MsKS

KAM v meste

Originálny event o ženách a pre ženy
O ženách, so ženami a pre ženy 

- taký bol sviatočný nedeľný event 
v Charme Caff e. Sviatočný preto, lebo 
bol Medzinárodný deň žien. Hoci 
tento sviatok mnohí považujú za pre-
žitok socializmu, nie je to celkom tak. 
8. marec je medzinárodne uznávaný 
sviatok, viažuci sa k výročiu štrajku 
newyorských krajčírok z  roku 1908. 
Bojovali za zrušenie desaťhodinového 
pracovného času a zlepšenie pracov-
ných podmienok. MDŽ tak natrvalo 
zostáva v  kalendári a  zabliká vždy 
ako kontrolka pre manželov a part-
nerov - pozor!, dnes je deň, kedy treba 
priniesť domov nejakú tú ružu, alebo 
inú milú pozornosť. Ruža a prípitok 
na  privítanie - to bol aj príjemný 
vstup do vydareného, slnkom zalia-
teho popoludnia v Charme Caff e.

Hostiteľka Zuzana Strmeňová 
Rýdzi a spoluorganizátorka podujatia 
Lucia Šanrik v úvodnej reči predzna-
čili, že nás čaká zaujímavé stretnutie 
s  inšpiratívnymi a  výnimočnými 
ženami z  nášho mesta. Pozvanie 
prijali a porozprávať o svojich život-
ných príbehoch prišli Eva Lavríková 
a  Anna Struhár Maková. Pretože 
ich obidve poznám osobne, viem, že 
slovíčko „výnimočné“ by mi okamžite 
zatrhli. Ale ja na  ňom trvám. Dve 
mladé ženy, ktoré robia veci s priro-
dzeným nadšením a  vytrvalosťou 
a  často s  rizikom, že ich v  malom 
meste zomelú mlyny drobnej závisti 
a  ľudskej márnomyseľnosti. Daň, 
ktorú platí každý, kto je na očiach.

Moderátorka Eva Frývaldská ako 
prvú vyspovedala Evu Lavríkovú. 
A bola to naozaj úprimná a osobná 
spoveď. Evka nám porozprávala 
o  tom, ako už od  detstva túžila 
nazrieť za  hranice svojho mesta 
a  možno aj ďalej. Keď gymnázium 
- tak v  Trenčíne, keď vysoká - tak 
v Brne. A z Brna - rovno do Nórska. 
Logicky, veď študovala nórsky jazyk 
a literatúru v kombinácii s fi lozofi ou. 
Študijné pobyty v  Osle jej otvorili 
nové obzory. Nórsko jej ukázalo 

veľa svojich predností, naučilo ju 
veľa o  živote, pomohlo jej pochopiť 
silu priateľstva a  vzťahov. V  Osle 
objavila aj čaro knižných klubov 
s neopakovateľnou atmosférou a túto 
ideu úspešne preniesla do Bratislavy, 
kde založila hneď dva, ktoré fungujú 
dodnes. Evka je knihomoľ. Láska ku 
knihám, k  čítaniu, k  písaniu - kto-
rému sa tiež venovala odmalička, ju 
priviedla k prekladateľstvu. Našla tak 
prepojenie toho, čo ju baví a napĺňa. 
Dobrý preklad je do veľkej miery aj 
tvorba textu a narábanie so slovom. 
To, že prekladá hlavne detskú litera-
túru, jej pomohlo vybudovať si vzťah 
k  deťom. Cez rozhovory o  knihách 
spoznávala lepšie a  hlbšie ich svet. 
Je učiteľka a  okrem iného učí deti 
milovať knihy. Významnou, no veľmi 
vyčerpávajúcou súčasťou jej života, 
je pôsobenie v  iniciatíve Za  slušné 
Slovensko. Vražda Jána a Martiny ju 
hlboko zasiahla a cítila potrebu niečo 
urobiť - postaviť sa proti zlu. Pomá-
hala organizovať pietne a protestné 
zhromaždenia nielen v Bánovciach, 
ale aj po Slovensku. Evka nechce pred 
problémami utekať, chce im čeliť. 
Naplno sa pustila do boja, ktorý sa 
ukázal byť ťažší, ako si vedela pred-
staviť. Zobral jej veľa síl a aj mnoho 
ilúzií. Nevyhla sa ľudskej zlobe 
a politickému nálepkovaniu. Ona ale 
nepotrebuje politickú angažovanosť 
k tomu, aby vedela vyjadriť svoj názor 
a ľudský postoj. Je otvorená, priama, 
úprimná, ale aj zraniteľná.

Otvorená a úprimná je aj Anna 
Struhárová Maková. Svoj profesijný 
život tiež zasvätila deťom, aj keď 
trochu inak. Študovala na  Peda-
gogickej akadémii v  Modre, potom 
na UK v Bratislave na Katedre pred-
školskej a elementárnej pedagogiky. 
Anička má aj „dizertačku“ v odbore 
Všeobecná didaktika. „A  čo s  tým 
v Bánovciach?“ Túto otázku si kládla, 
keď sa po desiatich rokoch pôsobenia 
v Modre a Bratislave vrátila do rod-
ného mesta. Prekonať kultúrny šok jej 

pomohla rodina a  láska. Keď prišiel 
na svet malý Hugo spolu s manželom 
vedeli, že ich miesto je tam, kde je aj ich 
najbližšia rodina. Pri jednom návrate 
z prechádzky po Sládkovičovej ulici si 
všimla oznam o prenájme priestoru 
a  kým prešla pri Artep už vedela, 
aký bude platiť nájom a kedy začne 
budovať svoju prvú škôlku. Predstavy 
sa často nezhodujú s   realitou a tak 
to bolo aj v  jej prípade. Dnes už len 
s  úsmevom spomína na  privykacie 
plačúce tortúry prvých testovacích 
škôlkárov, medzi ktorých patril aj jej 
syn. Aničkin Wonderland je jej spl-
nený sen. Je to krajina plná zázrakov, 
ktoré sa ale nediali „na počkanie“ a ani 
celkom náhodou. Stojí za  nimi kus 
práce a Anička je vďačná za ľudí, ktorí 
jej ich pomohli „vykúzliť“. Má hlavu 
plnú nápadov, ktoré je odhodlaná 
realizovať a zmobilizovať k tomu hoci 
aj celú zemeguľu. Ihrisko Žihadielko 
bude v Bánovciach už navždy spojené 
s  jej menom. Je odvážna a vytrvalá. 
Poukazuje na  problémy a  chyby, ale 
zároveň hľadá možnosti riešenia. 
Nebojí sa povedať ľuďom nahlas 
a otvorene , že sú to oni, čo majú mož-
nosť zmeniť to, čo najviac kritizujú. 
Vždy treba začať od seba.

Boli to pútavé a zaujímavé debaty. 
Podnetné a  inšpiratívne. Kreatívne 
a inšpiratívne sú aj iné žienky v našom 
meste. Renáta Lukáčová a  Ivana 
Čaracká vytvorili značku, za ktorou 
sa skrývajú „šaty s príbehom“. Zuzana 
Miksa so svojím spoločníkom šijú nád-
herné, dokonalé kožené kabelky. Lucia 
Šandrik tancuje salsu v  perfektnom 
športovom a tanečnom oblečení, ktoré 
nám predstavila, a  Fashion bazár 
ponúkal dokonca aj dizajnérske kúsky 
módnej návrharky Veroniky Kostkovej. 
Nezávislá kozmetická poradkyňa 
Eva Vretenárová sa starala o  krásu 
a  radila, ako na  to. Bol to príjemný 
„babský“ deň, naplnený pozitívnou 
energiou. Evita mi snáď odpustí, keď si 
„požičiam“ - byť ženou v Bánovciach 
je úžasné. Zuzana Bridová

„Predstav si, čo sa mi v nedeľu stalo - zabudol som, že 
je MDŽ!“ posťažoval sa mi môj známy. „Žena opuchnutá, 
s  boľavým zubom, varila doma obed a  ja som chodil 
po obchodoch a robil zásoby - múka, cukor, ryža, cesto-
viny... medzitým som si písal s deťmi - jeden syn je v Brne, 
druhý v Londýne. Lieky, vitamíny, dezinfekcia... do toho 
mi zavolal brat, že mama začala kašľať – no úplná panika. 
Už nám všetkým šibe z toho koronavírusu! Až večer mi 
došlo, že som tej mojej žene nekúpil ani čokoládu.“ „To, 
že si zabudol na MDŽ, nie je teraz dôležité. Tvoja žena je 
rada, že ťa má a nie je na všetko sama.“ Je to tak. Vírus 
s nami poriadne zamával. Už to prestáva byť zábavné... 
už si začíname uvedomovať, že sa to týka každého z nás 
a že nikto netuší, ako to môže celé dopadnúť... kto z našich 
blízkych môže ochorieť. Sú to ťažké časy... také zvláštne. 
Nepoznané. A možno aj zbližujúce. .  (zb)

 Dnes píše Zuza.nkaZuza.nka

Oslavy MDŽ nestihli všetci...
Oslav y Medzinárod-

ného dňa žien majú v našom 
meste dlhoročnú tradíciu. Aj 
keď už len v  menších sku-
pinách, najmä u  senioriek. 
Medzi prvými sa na  MDŽ 
chysta l v ýbor mestskej 
časti Malé Chlievany, ktorý 
pozval všetky ženy písomne 
aj obecným rozhlasom 
a  tak sa v  nedeľu 8. marca 
v kultúrnom dome zišla asi 
päťdesiatka žien všetkých 
generáci í .  Blahoželanie 
prijali od  predsedu VMČ 
Dušana Senčíka, recitáciou 
poteši l i deti z  ZUŠ D. 
Kardoša a  do  spevu bolo 
potom všetkým pri pesnič-
kách s  Duom Harmoniky. 
V  tú istú nedeľu oslávili 
sviatok žien aj v  mestskej 
časti Biskupice, tentokrát 
to bolo všetko v réžii Klubu 
dôchodcov na  čele s  novou 

pr e d s e d n í č k ou  K lu bu 
Gabr ielou Matejkovou. 
Klub dôchodcov v Dolných 
O z orovc i ac h  p lá nov a l 
oslavu tiež. Akonáhle sa 
však predsedníčka klubu 
Mária Maršalová už v piatok 
6. marca dozvedela o prvých 
opatreniach vlády voči 
šíreniu koronavírusu, obvo-
lala členky a oslavy zrušili. 
V  Horných Ozorovciach
oslavy plánované na nedeľu 
s  Úniou žien Slovenska 
a  na  pondelok 9. marca 
s  Klubom dôchodcov tiež 
zrušili. „Všetko sme mali 
pripravené a  v  pondelok 
o  dvanástej som sa dozve-
dela o  opatreniach mesta 
a  o  zákaze akýchkoľvek 
podujatí. Tak sme všetko 
nachystané rozniesli členkám 
klubu...“ informuje predsed-
níčka Jozefa Sokolíková. 

Od začiatku tohto roka 
oficiálne funguje v  meste 
aj nový Klub dôchodcov 
Stred, ktorý sa už pravidelne 
stretáva každý pondelok 
v Klube dôchodcov na ulici 
Za valy. Tak si aj oslavy MDŽ 
naplánovali na  pondelok 
9. marca. Nakúpili ráno 
zákusky, zabezpečili nápoje. 
Až okolo obeda sa dozvedel 
predseda novozaloženého 
Klubu dôchodcov Stred – 
Jirko Fux, že z dôvodu prís-
nych opatrení je miestnosť 
Klubu dôchodcov na  ulici 
Za valy zatvorená. A tak sa 
o  pätnástej hodine stretlo 
pred zatvorenými dverami 
asi 35 členov, samozrejme, 
najmä žien nad 65 a  viac 
rokov. Hospodárka Klubu 
Stred Mária Pletňová aj 
ďalšie pomocníčky z výboru 
klubu rozdelili sladké dar-

čeky všetkým účastníčkam 
rovnako. Priamo na  ulici. 
A nielen to. K oslave patrí aj 
prípitok a ten bol tiež. Tiež 
na  ulici. Všetci to zobrali 
športovo. Proste to tak 
muselo byť, lebo si to vyža-
dovali okolnosti. Potvrdil to 
aj predseda Jirko Fux, ktorý 
pred pár dňami oslávil 85 
rokov a plánuje svoje pred-
sednícke žezlo odovzdať 
mladším členom. Predsa 
len, funkcia predsedu, nech 
je to akákoľvek spoločenská 
či záujmová organizácia, 
vyžaduje čím ďalej tým 
viac administratívy. Nielen 
pánovi Fuxovi, ale najmä 
všetkým ženám, aj takto 
dodatočne, želáme najmä 
dobré zdravie, ktoré v  tejto 
hektickej dobe epidémie 
potrebujeme najviac. 

Alena Borszéková 

Podujatie Piatky pre deti: Na  zemi dobre mi je 
z dôvodu preventívnych opatrení proti šíreniu koro-
navírusu preložené na neurčito. O novom termíne 
vás budeme informovať prostredníctvom webu 
a bánovských médií.
 Ďakujeme za pochopenie, tím MsKS
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Ukončenie prevádzky zimného štadióna
Korčuliarska škola bude pokračovať na jeseň

Ústredný krízový štáb Slovenskej 
republiky od 10. marca 2020 ofi ciálne 
zakázal organizovanie športových, 
kultúrnych a verejných podujatí na 14 
dní na celom území štátu v súvislosti 
so zamedzením šírenia koronavírusu. 
Tento zákaz má dopad i na podujatia 
v mestskej športovej hale, v budove 
Sokolovne a na aktivity na zimnom 
štadióne.

Z  preventívnych dôvodov sa 
ruší verejné korčuľovanie, tréningy 
hokejového klubu, prenájom ľadovej 
plochy a pozastavuje sa korčuliarska 
škola.

Vzhľadom na to, že nie je istý ďalší 
vývoj, trvanie mimoriadnej situácie 
na území štátu a z toho vyplývajúce 
obmedzenia hromadných podujatí, 
bolo na základe stretnutia krízového 
štábu mesta rozhodnuté ukončiť 
jarnú korčuliarsku sezónu. Zároveň 
by v  aktuálnej situácii nebolo hos-

podárne umelo udržiavať ľadovú 
plochu. K podobnému rozhodnutiu 
dospeli aj v  iných mestách. Naopak 
jesenná časť prevádzky zimného 
štadióna začne skôr, ako bolo pláno-
vané, a to už v mesiaci október 2020. 
Bude tak možné vykompenzovať 
korčuliarom a  hokejistom súčasný 
výpadok. O  korčuliarsky výcvik 

neprídu ani žiaci základných škôl, 
ktorí mali naplánované kurzy v rámci 
projektu Športové centrum pri zák-
ladnej škole so Slovenským zväzom 
ľadového hokeja. Korčuliarska škola 
bude pokračovať na jeseň. O termíne 
začatia prevádzky zimného štadióna 
budeme verejnosť včas informovať. 

  Tlačová správa mesta

Zápasník Lojška 
s ďalšou medailou

P o   j a n u á r o v ý c h 
Majstrovstvách Slovenska 
v  gréckorímskom štýle 
čakal na  juniorov Slo-
venska ďalší, tentokrát 
republikový vo voľnom 
štýle, ktorý sa uskutočnil 
7. marca v  Snine. Náš 
klub zastupovali len dvaja 
zápasníci. Po striebornom 
umiestnení v   „gréčaku“ 
si Samuel Lojška v  hmot-

nosti do  85 kg vybojoval 
ďalšiu bronzovú medailu. 
Nepopulárne štvrté miesto 
obsad i l  v   h mot nost i 
do 57 kg Michal Žitník. Pre 
bezpečnostné opatrenia bol 
zrušený turnaj v  Moldave 
nad Bodvou, rovnako tak 
aj majstrovstvá Slovenska 
seniorov v  Šamoríne, 
ktoré sa mali uskutočniť 
14. marca.  (mu,aj)

Lyžiarsky kurz siedmakov v Ždiari
U ž  v   t r a d i č n o m 

čase, hneď po  jarných 
prázdninách, sa vybrali 
žiaci siedmeho ročníka 
zo ZŠ Gorazdova spolu 
s  pedagógmi na  lyžiarsky 
výcvik. Tento rok to vyšlo 
na krásny predjarný termín 
1. až 6. marca. Na  výcvik 
využívame po  niekoľ ko 
rokov osvedčené lyžiarske 
s t r e d i s k o  S t r e d n i c a 
v  Ždiari. Okrem toho, 
že toto stredisko ponúka 
v ynikajúce podmienky 
pre výučbu lyžiarov začia-
točníkov, „svoje“ ponúka 
i  samotná obec Ždiar, 
ktorá patrí medzi pamiat-
kové rezervácie ľudovej 
architektúry. Táto takmer 
7 km dlhá dedinka leží pod 
svahmi Belianskych Tatier, 
ktoré patria medzi najmenej 
dotknuté časti našich veľhôr, 
keďže pohyb turistov v nich 
je obmedzený na minimum.

P r e d  s a m o t n ý m 
výcvikom sme vedeli, že 
nás nebude čakať ľahká 
úloha, pretože sa kurzu 

zúčastni l v ysoký počet 
žiakov. Naviac z celkového 
počtu 42 žiakov bolo až 28 
nelyžiarov. Z tohto dôvodu 
so žiakmi cestovalo až päť 
pedagógov a,  samozrejm,e 
zdravotník. Napriek tomu 
tréning žiakov prebiehal 
bez problémov. Pod rýchle 
napredovanie sa podpísali 
ideálne snehové podmienky, 
sklon a  šírka zjazdoviek 
ale aj veľká húževnatosť 

žiakov. Počas dňa voľna 
sme sa previezli električkou 
z  Tatranskej Lomnice až 
na Štrbské Pleso. Na konci 
kurzu sme mohli skonšta-
tovať, že výcvik bol úspešný. 
Všetci zvládli základy zjaz-
dového lyžovania, i  jazdu 
na  vleku. Svoju výkonnosť 
si deti overili absolvovaním 
slalomu cez profesionálne 
kĺbové bránky. Okrem toho 
absolvovali celý pobyt bez 

mobilných telefónov, čím 
sme chceli podporiť ich 
sociálne a  komunikačné 
zručnosti. Rodičia dostá-
vali denný report spolu so 
sériou fotografi í cez webovú 
stránku školy. Deti sa svojim 
rodičom pripomenuli napí-
saním pohľadnice, čo ešte 
viac umocnilo vzájomné 
tešenie sa jeden na druhého 
po  príchode do  Bánoviec. 

(zš)

Skvelí trojbojári Valach a Gombár 
Osemnásť národných 

rekordov padlo na  Maj-
s t rovst vách Slovensk a 
v  silovom trojboji mužov 
a žien, ktoré sa cez víkend 
konali v  Častej. Medzi 
ženami podala najlepší 
výkon domáca pretekárka 
Ľubica Polkorábová v hmot-
nostnej kategórii do  63 kg 
výkonmi v  drepe 160 kg, 
v  tlaku na  lavičke 112,5 kg 
a  v  mŕtvom ťahu 137,5 kg. 
Získala majstrovský titul 

a  taktiež zvíťazila v  hod-
notení medzi všetkými 
ženami bez rozdielu hmot-
nosti na  IPF body. Medzi 
mužmi si titul vybojoval 
Kristián Slíž v  kategórii 
do 93 kg. Nadvíhal v drepe 
320 kg, v  tlaku na  lavičke 
225 kg a  v  mŕtvom ťahu 
300 kg. Zvíťazil aj v  hod-
notení spomedzi všetkých 
pretekárov bez rozdielu 
hmotnosti na  IPF body. 
Najväčší trojboj na súťaži 

predviedol skúsený Róbert 
Valach z  Bánoviec nad 
Bebravou v  kategórii nad 
120 kg. Nadvíhal v trojboji 
dokopy 965 kg - v  drepe 
375 kg, v  tlaku na  lavičke 
290 kg a  v  mŕtvom ťahu 
300 kg. Súťažili aj muži 
a ženy v kategórii Masters 
(nad 40 rokov). Najstarším 
pretekárom bol 72-ročný 
Milan Gombár z  klubu 
Fit Club Olymp Bánovce 
nad Bebravou,  k tor ý 

získal titul v  kategórii 
do  59 kg. Zvládol v  drepe 
185 kg, v  tlaku na  lavičke 
vytvoril nový slovenský 
rekord 100,5 kg (vo svojej 
kategórii) a v mŕtvom ťahu 
185 kg. Informáciu priniesli 
organizátori MSR - Slo-
venská asociácia fi tnes, kul-
turistiky a silového trojboja 
a  z  poverenia Výkonného 
výboru domáci klub ŠK 
SPC Častá. 

(zdroj:sport.aktuality.sk)

Zima bez snehu...

To hto ro č n á  z im a 
bola vraj najteplejšia 
za  tie roky, čo sa robia 
na  Slovensku merania. 
A  najmä bola bez snehu. 
Jediný dlhšie trvajúci sneh 
bol pred naším zimným 

štadiónom, aj to bol len 
ten umelo vytvorený 
a „pozametaný“ z  ľadovej 
plochy... Boli však deti, ako 
napríklad na  obrázku, 
ktoré sneh možno vnímali 
prvý raž v živote...  (ab)
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Pozvánky turistov
KST Bá novce nad 

Bebravou organizuje 29. 
marca zájazd s  turistikou 
na Pustý hrad nad Zvolenom 
a  na  hrad Bzovík pri Kru-
pine a cez Veľkú noc môžete 
tri dni stráviť s  turistami 
v Jesenníkoch s ubytovaním 
v hoteli Praděd. Aj turisti už 
teraz plánujú letnú „dovo-
lenku“. Tento rok to bude 

21. augusta až 1. septembra 
Čierna Hora. Nebude to 
však len kúpanie v mori, ale 
predovšetkým turistika a to 
dokonca na  najvyšší vrch 
Čiernej Hory Zla Kolata 
(2534 m). Viac informácií 
na  facebooku, na  www.
kstbanovce.sk, v  CVČ 
alebo priamo u  predsedu 
na 0905 910 068.

y Predám bio ovocné stromky – nepotrebujú chémiu. 
Napríklad rodiace jablone, vysoké 200 cm a iné. Cena 
5 eur za kus. Tel. 0917 276 758. 
y Prijmeme do  TPP vyučeného automechanika 
s praxou. Nástupný plat min. 1000 eur brutto. Auto-
gráč sro - kontakt 0903 761 731.
y PD UHROVEC ponúka prácu dojičky/dojiča ku 
kravám, aj bez skúsenosti, mzdové podmienky 
k  paušálnej dennej mzde je každý deň príplatok 
za kvalitu mlieka, príplatok za množstvo nadojeného 
mlieka a denná odmena zootechnika. Priemerne sa 
mzda pohybuje 1000 eur/mesiac. Tel. kontakt Ing. Igor 
Hudec 0907 525 723.
y PD UHROVEC ponúka na predaj jahňatá cena 2,50 
eur/kg živej váhy. Tel. 0907 525 723, 0907 715 878.
y Kúpim byt v BN – hotovosť. Tel. 0915 845 925.
y Odstúpim kaderníctvo so soláriom, ktoré je stále 
v prevádzke už 12 rokov Bánovciach nad Bebravou. 
Tel. 0918 625 117. 
y Predám palivové drevo celé aj štiepané s dovozom. 
Tel. 0905 628 077.
y Predám pascu na líšky. Tel. 0949 282 417.
y Predám skleník 6x3 m. Cena dohodou. Tel. 
0903 272 409.
y Výrub rizikových stromov, štiepkovanie. Tel. 
0908 151 235.
y Účtovníctvo, DP, aj rakúske DP opatrovateľkám. 
Tel. 0905 297 550.

INZERCIA

Predám štiepané drevo voľne sypané v dl. 25,33,50 cm. 
Tel. 0905 820 699.

Predám ďatelinu zo senníka. Tel. 0944 684 358.

XIX. festival Hory, cesty, ľudia 
aj o redaktorskej práci a blogerstve

„Ako tradične nie sme 
zameraní monotematicky, ale 
ide o pestrý program, ktorým 
sa snažíme predstaviť celú 
našu planétu. Nosná časť 
programu je popoludní, kedy 
k  nám prichádzajú hostia 
mimo Bánoviec. Tento rok 
k nám zavítali blogerka roka 
zo Sniny a  známy reportér 
Jožo Kubáni, ktorý nám 
predstavil svoje bláznovstvá,“ 
uviedol na margo programu 
spoluorganizátor festivalu 
Branislav Štefánik. Každého 
účastníka nadchlo niečo 
iné, no napokon ocenenie 
za  najpútavejšiu prezen-
táciu pod názvom Denali 
nie je Inovec získal rodák 
z  Trenčína, Milan Gašpa-
rovič. Výstup na šesťtisícový 
aljašský vrchol Denali, starší 
názvov Mount McKynley, 
absolvoval v roku 2017. Cena 
Autovtáka za  sprostred-
kovanie dojmov z  tejto 
expedície ho prekvapila: 
„Rozprával som od  srdca, 
ani som nevedel, že to pre-
bieha takto súťažne. Bolo 
to spontánne, jednoducho, 
čo mi pri daných obrázkoch 
napadlo, to som povedal. O to 
viac sa teším, že divákov môj 
príspevok zaujal a možno aj 
budúci rok sa stretneme pri 
nejakom ďalšom rozprávaní 
sa o  expedíciách,“ povedal 
Milan Gašparovič. 

S určitou dávkou impro-
vizácie sa pred účastníkov 
festivalu postavil aj Jožo 
Kubáni. Aj keď sa redakcii 
pred svojou prednáškou 
priznal, že netuší čo vlastne 
povie, divákov zaujal a tí ho 
posunuli na  tretie miesto. 
Jeho vystúpenie bolo nielen 
o  jeho práci redaktora, ale 
vyjadril aj svoje názory 
na  súčasnú problematiku 
Tatier. Prezradil tiež, čo zna-
mená chodiť do hôr s objek-
tívom. „Niektoré reportáže 
sa nakrúcajú dva až tri 
dni a  výsledkom je minúta 
tridsať. Dať tomu myšlienku 
nie je vôbec jednoduché, ale 
najťažšie je nakrútiť to, lebo 
točím v podmienkach, ktoré 
sú náročné, niekedy zdravie 
ohrozujúce. No a  potom 
postrihať celý materiál, doha-
dovanie sa s centrálou a veci 
okolo toho, to ľudia nevidia. 
Vidia už len ten ľahký 
výsledok. Netušia, že vám 
zamrzla kamera, že máte 

omrzliny na  oboch nohách 
a  zliezli vám nechty, a  aj 
keď pracujem pre celoštátnu 
televíziu, táto práca na Slo-
vensku nejak zázračne ohod-
notená nie je... Občas to zničí 
nielen techniku, ale aj mňa, 
vysvetlil so štipkou humoru 
Jožo Kubáni. Aj keď sú hory 
jeho pracovným prostredím, 
relaxovať chodí práve tam. 

„Keď som v  horách a  pra-
cujem, tak nemám z  toho 
v  podstate nič, lebo stále 
rozmýšľam nad reportážou 
a  pozerám na  hodinky. 
V rámci oddychu nechávam 
kameru doma a s priateľkou, 
ktorá je výborná turistka 
a lezkyňa, si ideme hory užiť. 
Znamenajú pre mňa slobodu 
- mentálnu ale aj fyzickú. 
Som rád, že veľkú časť života 
som mohol prežiť práve tam, 
človek v  horách nájde sám 
seba,“ dodal reportér. 

O  cestova ní ,  k toré 
je koníčkom a  zároveň aj 
prácou, porozprávala mladá 
cestovateľ ka Alexandra 
Kováčová. Jej prezentácia sa 
síce neumiestnila v rebríčku 
TOP trojky, ale zato jej blog 
o  cestovaní získal svetové 
ocenenia ,  napr ík lad aj 
za  najvtipnejší blog a  Alex 
patr í k  najv ply vnejším 
ľuďom v tejto oblasti. Potom 
ako opustila prácu letušky 
sa vrhla na  písanie o  tom, 
čo zažila, keďže sa chcela 
jednak podeliť o  zážitky, 
ale aj pomôcť menej skú-
seným ľuďom orientovať 
sa vo svete. V  Bánovciach 
odzneli jej skúsenosti zo 
súostrovia Maldivy v  blíz-
kosti južnej Indie. Komfort 
z  rezortov z  tejto oblasti 
a  nádherných azúrových 
lagún sa rozhodla porovnať 
s ostatkom krajiny. „Ak ide 
človek len do rezortu, netuší 

ako ostatní ľudia na ostrove 
žijú. Nemá predstavu ako 
tam chodia miestni oblečení, 
nevie napríklad, že ženy 
hrajú basketbal pri západe 
slnka zahalené odhora až 
dole a podobne... Chcela som 
vedieť o  ich bežnom živote, 
o tom, čo sa inde nedozviete,“ 
povedala Alexandra. Pre-
kvapením pre ňu bol aj zvyk 

vyobliekať deti, keď sa idú 
hrať na  pieskovisko alebo 
na  preliezačky. Kým u  nás 
im dáme tie najošúchanejšie 
veci, miestne mamy svoje 
deti vyčešú, vyzdobia, a tak 
ich nechajú hrať sa. „Cesto-
vanie ma akoby prebúdza 
k  životu, každý deň je pre 
mňa iný a  núti ma uvedo-
movať si prítomnosť a fakt, že 
daný moment sa už nebude 
opakovať. Užívam si každý 
jeden deň naplno,“ vysvetlila 

Alex, ktorá sa napriek aktu-
álnej situácii nebojí cestovať. 
„Som vegánka a  snažím sa 
pestovať si imunitu stravou 
– čerstvým ovocím a  zele-
ninou. Keďže vakcíny sú plné 
chémie, snažím sa im vyhnúť. 
V niektorých štátoch sú určité 
očkovania povinné a bez nich 
vás nevpustia do krajiny, tieto 
teda mám za sebou,“ dodala.

Život s rizikom podstu-
pujú aj vášniví cestovatelia 
– manželia Fousoví (na foto 
s obyvateľom Madagaskaru). 
Kika a Zdeněk sa na  tohto-
ročnom festivale predstavili 
s  témou, ktorá takt iež 
porovnávala, v  ich prípade, 
krásu a biedu Madagaskaru. 
„Vybrali sme si túto destináciu 
preto, lebo sme chceli vedieť, 
ako to tam skutočne funguje. 
Vedeli sme, že ide o  jednu 
z najchudobnejších krajín, ale 
šokovalo nás, keď sme videli, 
že to nie je len momentálna 
chudoba, ale že daná krajina 
ani nikam nenapreduje,“ 
poveda l  Zdeněk .  „Keď 
ste zatvorení v  tej našej 
stredoeurópskej realite, veľa 
vecí vám môže unikať. Mne 
cestovanie dáva rozširovanie 
si vlastných obzorov a vedo-
mostí. Iné je, keď si niečo 
načítate a  iné, keď skutočne 
zažijete ,“ doda la Kika, 
ktorá pochádza z  Uhrovca. 
Na  spoločné cesty sa vydali 
približne pred ôsmimi rokmi 
a najbližšie sa Zdeněk chystá 
do  Rwandy. Spoločný výlet 
plánujú buď do  južnej Indie 
alebo do  Etiópie či strednej 
Ázie. Snáď prídu poroz-
právať o  svojich potulkách 
aj Bánovčanom, lebo tento 
rok si za  svoju prezentáciu 
na  festivale vyslúžili pekné 
druhé miesto. 

Tí, čo podujatie Hory, 
cesty, ľudia poznajú, vedia, 
že k nemu patria nielen fi lmy 
a  prezentácie, ale aj dobrá 
nálada pri občerstvení alebo 
šúľanej, ktorú si môžete 
zahrať počas prestávok. Spo-
luorganizátor Marián Cho-
vanec, predseda KST Bánovce 
nad Bebravou, si zaspomínal, 
ako dnes už dobre známe 
podujatie vznikalo. „Bol 
to spontánny nápad, plný 
očakávania, nadšenia. Veľmi 
radi sme v tej dobe všetci ces-
tovali, organizovali sme rôzne 
turistické zájazdy, podujatia 
a  z  tohto vznikla myšlienka 
podeliť sa o zážitky, popozerať 
fotky... Návštevnosť festivalu 
je stále populárna, čo nás teší 
a veríme, že ak dožijeme, tak 
20. ročník bude vyvrcholením 
celej doby. Veríme tiež, že sa 
nájdu aj ďalšie spriaznené 
duše, ktoré budú v našich šľa-
pajách pokračovať,“ uzavrel 
Marián Chovanec. 

Dana Legeňová

Obydlia na Madagaskare Foto z archívu cestovateľov

B á n o v s k á  t u r i s t k a 
D a ni e l a  S o c h o ro vá 
s Jožom Kubánim

F estival pod názvom Hory, cesty, ľudia je v Bánovciach 
už 19 rokov etablovaným spoločenským podujatím. 

Siedmeho marca sa v sále MsKS opäť zišli priaznivci 
cestovania a turizmu z Bánoviec, ale aj širšieho okolia. 
Skladba každého ročníka je špecifická vo výbere hostí a ich 
jednotlivých prezentácií, ktoré na záver celodennej akcie 
diváci ohodnotia. 
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Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA

Mesto Bánovce nad Bebravou zverejňuje
zámer 

ponuka na nájom nebytového priestoru
v budove Domu služieb na Námestí Ľ. Štúra 
súp. č. 6 v Bánovciach n. B. Ide o nebytový 
priestor nachádzajúci sa na 1. nadzemnom 
podlaží s výmerou 188,25 m2. 
Bližšie informácie: www.banovce.sk, úradná 
tabuľa Mesta Bánovce nad Bebravou 

Redakcia zavretá
V  súvislosti s  preventívnymi opatreniami bude 

pre verejnosť Redakcia Bánovských novín a  BTV 
zatvorená do  27. marca 2020 vrátane. V  prípade 
potreby použite tieto kontakty: BTV (Martin Tuchyňa) 
0905367579, btv@btv.sk, Bánovské noviny (Alena Bors-
zéková) 0948602422, noviny@kulturabn.sk. Bánovské 
noviny budú vychádzať v nezmenenom režime. Ďaku-
jeme za pochopenie. 

Informačné centrum na námestí bude zatvorené 
minimálne do 27. marca 2020. (msks)

Opatrenia SAD Prievidza 
na bezpečné cestovanie 
vo verejnej doprave

SAD Prievidza, poskytovateľ verejnej dopravy v okre-
soch Prievidza, Partizánske a  Bánovce nad Bebravou, 
prijala od minulého týždňa preventívne opatrenia, aby čo 
najefektívnejšie zamedzila šíreniu akýchkoľvek vírusov 
v prostriedkoch verejnej dopravy vzhľadom na vzniknutú 
situáciu. SAD Prievidza dodržuje pokyny hlavného 
hygienika a krízového štábu, zintenzívnila sa dezinfekcia 
vo všetkých prostriedkoch verejnej dopravy. Spoločnosť 
sa prispôsobuje situácii a koná v súlade s rozhodnutiami 
a požiadavkamiTSK a vyhláseniami vlády.

SAD Prievidza v  rámci zachovania bezpečnosti 
cestovania začala robiť preventívne opatrenia častejšou 
dezinfekciou prostriedkov verejnej dopravy už od pred-
minulého týždňa. Neustále zásobuje vodičov autobusov 
dezinfekčnými prostriedkami, ktorí nimi čistia svoje 
pracoviská, madlá a tlačidlá v počas prestojov. Takisto 
v sobotu 14. marca 2020, spoločnosť v spolupráci s členmi 
civilnej ochrany z Chrenovca-Brusna, začala aplikovať 
celovozidlovú dezinfekciu dopravných prostriedkov 
na základe rozprašovania dezinfekčného prípravku Ever-
briteUltra po celom autobuse generátorom hmly aerofog. 

SAD Prievidza na základe informácií od Ministerstva 
zdravotníctva SR oboznámila všetkých zamestnancov aj 
vodičov SAD Prievidza, aby dodržiavali zásady osobnej 
hygieny. SAD Prievidza rozhodne vzniknutú situáciu 
nepodceňuje, a pristupuje k nej s rešpektom. Dodržiava 
všetky ofi ciálne nariadenia, nakoľko má záujem, aby ich 
cestujúci boli v bezpečí. O ďalších krokoch, ktoré má SAD 
Prievidza v pláne, bude verejnosť informovať v krátkom 
čase.  (platená inzercia SAD)


